

ບົດກ່າວປິດ

ຂອງພະນະທ່ານ ສິມດີ ດວງດີ

ລັດຖະມົນຕີວ່າການ ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ

ກອງປະຊຸມໂຕະມົນ ວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມື ເພື່ອຜົນສໍາເລັດ ທີ່ມີປະສິດພາບ ຂອງການພັດທະນາໂຮງແຮມດອນຈັນພາເລດສ, ຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, 23 ພະຈິກ 2012

- ທ່ານ ມິງ ຟາມ, ຜູ້ປະສານງານອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ທັງເປັນຜູ້ຕາງໜ້າອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ
- ບັນດາທ່ານລັດຖະມົນຕີວ່າການ, ທ່ານເຈົ້າແຂວງ, ທ່ານລັດຖະມົນຕີຊ່ວຍວ່າການ ທີ່ນັບຖື
- ບັນດາທຸຕານຸທູດ, ຜູ້ຕ່າງໜ້າອົງການຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ທີ່ນັບຖື
- ທ່ານຍິງ ແລະ ທ່ານຊາຍ

ກອງປະຊຸມຂອງພວກເຮົາໃນມື້ນີ້ ໄດ້ດໍາເນີນໄປພາຍໄຕ້ບັນຍາກາດອັນພົດພືນ ແລະ ມີຄວາມເຂົ້າອົກເຂົ້າໃຈເປັນຢ່າງດີ ແລະ ບັນດາທ່ານຫາກໍໄດ້ຮັບຟັງການສະຫລຸບຈາກທ່ານປະທານຮ່ວມໄປແລ້ວ ຊຶ່ງໂດຍພື້ນຖານແລ້ວ ຂ້າພະເຈົ້າແມ່ນເຫັນດີຕໍ່ການສະຫລຸບດັ່ງກ່າວ. ໃນການກ່າວປິດນີ້, ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍເພີ່ມເຕີມດ້ວຍການຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງພະນະທ່ານຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີແຫ່ງສປປ ລາວ, ລັດຖະມົນຕີວ່າການກະຊວງການຕ່າງປະເທດ, ທີ່ໄດ້ໃຫ້ກຽດກ່າວເປີດກອງປະຊຸມໂຕະມົນປະຈຳປີໃນຄັ້ງນີ້ ແລະ ໄດ້ໃຫ້ທິດຊີ້ນໍາແກ່ການປຶກສາຫາລືໃນກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ກ່ຽວກັບການຮັບປະກັນສະຖຽນລະພາບຂອງການເຕີໂຕດ້ານເສດຖະກິດ, ຄວາມໝັ້ນຄົງດ້ານສະບຽງອາຫານ, ການພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ, ການຊຸກຍູ້ໃຫ້ມີການຜະລິດເປັນສິນຄ້າ, ການຊຸກຍູ້ໃຫ້ພາກທຸລະກິດ ແລະ ເອກະຊົນ ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ ແລະ ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ນໍາໃຊ້ການຊ່ວຍເຫລືອໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນ, ມີຄວາມໂປ່ງໄສ ແລະ ໄປເຖິງປະຊາຊົນຢ່າງແທ້ຈິງ, ຊຶ່ງພວກເຮົາຕ້ອງໄດ້ຕັ້ງໜ້າຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານ ແລະ ໂຄງການຊ່ວຍເຫລືອທາງການ ເພື່ອການພັດທະນາທັງໝົດ ໃຫ້ເກີດໜາກເກີດຜົນຢ່າງແທ້ຈິງ. ໃນນີ້, ບັນດາທ່ານຊ່ວຍເຫລືອທາງການ ເພື່ອການພັດທະນາ (ODA) ຕ້ອງສຸ່ມໃສ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາແຜນງານ ແລະ ໂຄງການບຸລິມະສິດ ຂອງລັດຖະບານ ເພື່ອບັນລຸເປົ້າໝາຍຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ 5 ປີ ສະບັບທີ 7 ແລະ ເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ (MDGs) ແລະ ໃຫ້ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ໄດ້ມີສ່ວນຮ່ວມຢ່າງກວ້າງຂວາງ ໄປຕາມທິດ 3 ສ້າງ ຂອງລັດຖະບານ.

ຄືດັ່ງບັນດາທ່ານຮັບຊາບແລ້ວປີ 2015 ເປັນປີທີ່ສໍາຄັນ ແລະ ມີຫລາຍເປົ້າໝາຍ ທີ່ລັດຖະບານລາວ ຈະຕ້ອງໄດ້ສຸ່ມໃສ່ເປັນພິເສດໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ. ສະນັ້ນ, ນັບແຕ່ເວລານີ້ເປັນຕົ້ນໄປ, ພວກເຮົາ ຕ້ອງສຸ່ມໃສ່ຮ່ວມມືກັນຢ່າງໃກ້ສິດ ແລະ ປຶກສາຫາລືກັນຢ່າງເປັນປົກກະຕິຫລາຍຂຶ້ນ ໃນຂອບການຮ່ວມມືຫລາຍຝ່າຍ ແລະ ສອງຝ່າຍ ທັງນີ້ກໍເພື່ອກໍາໄດ້ສະ ພາບການ ແລະ ແກ້ໄຂຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແລະ ສວິ່ງທ້າທາຍຕ່າງໆ ເພື່ອບັນລຸບັນດາເປົ້າໝາຍທີ່ກໍານົດໃຫ້ທັນກັບເວລາ. ນອກຈາກ ນີ້, ບັນດາຄໍາຄິດຄໍາເຫັນ ແລະ ຂໍສະເໜີຕ່າງໆ ຈາກບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາໃນກອງປະຊຸມໂຕະມົນຄັ້ງນີ້, ຂ້າພະເຈົ້າ ຈະນໍາໄປປຶກສາຫາລືກັບບັນດາກະຊວງຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອຊອກຫາວິທີປັບປຸງ ແລະ ຮັບປະກັນໃຫ້ຂໍສະເໜີຕ່າງໆ ໄດ້ຮັບການຜັນຂະຫຍາຍ ຕາມພາວະຄວາມເປັນຈິງ. ພວກເຮົາຈະຕ້ອງໄດ້ສືບຕໍ່ເປັນເຈົ້າການໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານອັນໜັກໜ່ວງຮ່ວມກັນກັບພວກທ່ານ. ພວກເຮົາ ຈະຕ້ອງສືບຕໍ່ຮັກສາຜົນງານ ແລະ ຍາດເອົາຜົນ ສໍາເລັດໃຫ້ຍິ່ງໃຫຍ່ກວ່າເກົ່າ ເພື່ອບັນລຸໝາກຜົນທີ່ໄດ້ກໍານົດໄວ້ຮ່ວມກັນ ຕາມແຜນຮ່ວມມືລະຫວ່າງລັດຖະບານສປປ ລາວ ກັບລັດຖະບານ ແລະ ອົງການຂອງພວກທ່ານ.

ໃນໂອກາດອັນສະຫງ່າລາສີນີ້, ໃນນາມຕາງໜ້າໃຫ້ລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປ ລາວ, ຂ້າພະເຈົ້າຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງບັນດາກະຊວງຂະແໜງການຕ່າງໆ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ທີ່ໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ປະກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງໜ້າໃນການຈັດກອງ

ປະຊຸມປົກສາຫາລືກ່ຽວກັບວຽກງານຕ່າງໆໃນຂະແໜງການຂອງຕົນ ທີ່ໄດ້ດຳເນີນມາແຕ່ຕົ້ນປີເປັນຕົ້ນມາ ແລະ ນຳເອົາຜົນຂອງກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ມາເປັນຂໍ້ມູນປະກອບໃສ່ກອງປະຊຸມໂຕະມົນໃນມື້ນີ້.

ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ຂ້າພະເຈົ້າຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ທີ່ໄດ້ຕັ້ງໜ້າປະກອບສ່ວນຢ່າງຫລວງຫລາຍໃນການພັດທະນາ ສປປລາວ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ກໍຄືໃນຕໍ່ໜ້າ, ຊຶ່ງທັງໝົດນີ້ໄດ້ຊ່ວຍເຮັດໃຫ້ກອງປະຊຸມໂຕະມົນຄັ້ງນີ້ຈັດຂຶ້ນໂດຍໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດຕາມຈຸດປະສົງ ແລະ ຄາດໝາຍທົ່ວໄວ້. ພິເສດ, ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈ ແລະ ຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍມາຍັງບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ທີ່ໄດ້ຍືນຍັນ ທີ່ຈະສືບຕໍ່ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫລືອແກ່ ສປປ ລາວ ເພື່ອບັນ ລຸຄາດໝາຍຂອງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ສະບັບທີ VII ກໍຄືການບັນລຸໄດ້ເປົ້າໝາຍສະຫັດສະຫວັດດ້ານການພັດທະນາ ຊຶ່ງຈະເປັນພື້ນຖານທີ່ສຳຄັນໃຫ້ສປປ ລາວ ນຳພາປະເທດຊາດຫລຸດພື້ນອອກຈາກຄວາມດ້ອຍພັດທະ ນາໃນປີ 2020.

- ບັນດາທ່ານແຂກຜູ້ມີກຽດ
- ທ່ານຍິງ ແລະ ທ່ານຊາຍ

ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການຫັນປ່ຽນຈາກປະສິດທິຜົນຂອງການຊ່ວຍເຫລືອ ມາເປັນປະສິດທິຜົນຂອງການພັດທະນາ, ພວກເຮົາຈະຕ້ອງໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຫລາຍໜ້າວຽກທີ່ສຳຄັນ ເປັນຕົ້ນ:

- (1) ຮັບປະກັນໃຫ້ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ແລະ ທຸກພາກສ່ວນ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຢູ່ທຸກຂັ້ນ ລວມທັງເພດຍິງ ມີສ່ວນຮ່ວມໃນຂະບວນການພັດທະນາໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ;
- (2) ຮັບປະກັນໃຫ້ຂະບວນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານການຊ່ວຍເຫລືອທາງການ ເພື່ອການພັດທະນາ ມີຄວາມໂປ່ງໃສ, ແລະ ມີການຄຸ້ມຄອງທີ່ດີ ໂດຍໃຫ້ທຸກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈຕໍ່ແນວທາງນະໂຍບາຍການພັດທະນາຂອງລັດຖະບານ ກໍຄືແຜນງານ ແລະ ໂຄງການຊ່ວຍເຫລືອທາງການ ເພື່ອການພັດທະນາ ໂດຍມີການປັບປຸງລະບົບເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ກົນໄກແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນຂ່າວສານ;
- (3) ຮັບປະກັນການນຳໃຊ້ທຶນຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ ໂດຍມີການກຳນົດຕົວຊີ້ວັດຜົນສຳເລັດ ແລະ ຜົນໄດ້ຮັບຢ່າງຈະແຈ້ງ ເພື່ອຕິດຕາມໃຫ້ໄດ້ຄວາມຄືບໜ້າ ຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕ່າງໆ ຂອງຂະແໜງການ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ;
- (4) ຕ້ອງສືບຕໍ່ປັບປຸງກົນໄກ ແລະ ສ້າງເງື່ອນໄຂອຳນວຍຄວາມສະດວກ ເພື່ອກ້າວໄປສູ່ການພັດທະນາທີ່ມີປະສິດທິຜົນ;
- (5) ຕັ້ງໜ້າຂະຫຍາຍຂະບວນການໂຕະມົນໃຫ້ກວ້າງອອກ ບໍ່ວ່າທາງດ້ານເນື້ອໃນ ກໍຄືການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕ່າງໆ ແລະ ຫັນວຽກງານຂະບວນການໂຕະມົນ ລົງໄປສູ່ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ມອບຄວາມຮັບຜິດຊອບໃຫ້ຫລາຍຂຶ້ນອີກດ້ວຍ. ເຫັນໄດ້ວ່າ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 5 ໜ້າວຽກດັ່ງກ່າວນີ້ ແມ່ນສອດຄ່ອງກັບນະໂຍບາຍຂອງລັດຖະບານໃນວຽກງານ 3 ສ້າງ ໂດຍເລັ່ງໃສ່ສ້າງແຂວງໃຫ້ເປັນຫົວໜ່ວຍຍຸດທະສາດ, ສ້າງເມືອງໃຫ້ເປັນຫົວໜ່ວຍເຂັ້ມແຂງຮອບດ້ານ ແລະ ສ້າງບ້ານເປັນຫົວໜ່ວຍພັດທະນາ ໂດຍໄດ້ກຳນົດຢ່າງຈະແຈ້ງຕື່ມ ກ່ຽວກັບສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງພາກສ່ວນຕ່າງໆ ຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ເພື່ອເພີ່ມຄວາມເປັນເຈົ້າການ ແລະ ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງທ້ອງຖິ່ນໃນຂະບວນການພັດທະນາໃຫ້ຫລາຍກວ່າເກົ່າ ທັງນີ້ກໍເພື່ອສ້າງຄວາມອາດສ້າງມາດໃຫ້ທ້ອງຖິ່ນມີຄວາມເຂັ້ມແຂງ.

ສຸດທ້າຍນີ້, ອີກເທື່ອໜຶ່ງ, ໃນນາມຕາງໜ້າໃຫ້ລັດຖະບານລາວ, ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈມາຍັງບັນດາກະຊວງ ຂະແໜງການ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ທີ່ໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນຕໍ່ກອງປະຊຸມໂຕະມົນຄັ້ງນີ້ ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດ. ພິເສດ, ຂໍສະແດງຄວາມຂອບໃຈຢ່າງຈິງໃຈມາຍັງອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ ທີ່ໄດ້ປະກອບສ່ວນ ແລະ ສະໜັບສະໜູນໃນການກະກຽມກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ໂດຍສະເພາະແມ່ນທ່ານ ທ່ານ ມິງ ຟາມ, ຜູ້ປະສານງານອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ທັງເປັນຜູ້ຕາງໜ້າອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ເພື່ອການພັດທະນາ, ພ້ອມດ້ວຍບັນດາພະນັກງານ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທີ່ຕັ້ງໜ້າປະກອບສ່ວນ ແລະ ເຮັດໃຫ້ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ສຳເລັດໄປດ້ວຍດີ.

ຂໍສະແດງຄວາມຂອບອີກຂອບໃຈ ມາຍັງບັນດາທ່ານ ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມໃນມື້ນີ້. ຂໍອວຍພອນໃຫ້ທຸກໆທ່ານມີສຸຂະພາບເຂັ້ມແຂງ ແລະ ມີຄວາມຜາສຸກ. ຂໍອວຍພອນໃຫ້ບັນດາທ່ານ ທີ່ເດີນທາງດ້ວຍໄລຍະທາງທີ່ໄກຈາກບ້ານ ເພື່ອເຂົ້າຮ່ວມກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້ ມີຄວາມສະດວກສະບາຍໃນຊ່ວງເວລາພັກຢູ່ນະຄອນຫລວງວຽງຈັນ ແລະ ເດີນທາງກັບຄືນດ້ວຍຄວາມສະຫວັດດີພາບ.

ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍປະກາດປິດກອງປະຊຸມຢ່າງເປັນທາງການ. **ຂໍຂອບໃຈ**